
Tammelan kunta                                                 PÖYTÄKIRJA2/2022                                     

Nuorisovaltuusto 

Ajankohta: 23.2.2022 klo 16.30 

Paikka: Tammelankunta, kunnantalo, valtuustosali 

Kokous avattu: ajassa 16.40 

Kokous päätetty ajassa 19.22 

Läsnä: Artturi Pura, Silja Sandberg, Tuukka Vainio, Iida Enberg, Fanny Kaunisto, Jalo Lintukorpi, Taavi 

Marjamäki, Lempi Lintukorpi, Tomi Helin, Roosa-Noora Aaltonen (16.45), Onni Lintukorpi (16.58), Samuli 

Ruohonen (17.28) 

1. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Päätösehdotus: Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

Käydään läpi läsnäolijat. 

Päätös: Asia käsiteltiin päätösehdoituksen mukaisesti 

2. Käsittelyjärjestys 

Päätösehdotus: Hyväksytään käsittelyjärjestys esityslistan mukaisena. 

Päätös: päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti 

3. Pöytäkirjantarkastajat ja ääntenlaskijat 

Päätösehdotus: Valitaan kaksi nuorisovaltuutettua toimimaan pöytäkirjantarkastajina sekä tarvittaessa 

ääntenlaskijoina. 

Päätös: Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Silja Sandberg sekä Jalo Lintukorpi 

4. Moposuora-hankkeen edistyminen 

Seudun nuorisovaltuustojen välillä on pyritty koordinoimaan päivää, jona moposuora-hankkeen tiimoilta 

jokaisesta nuorisovaltuustosta muutama edustaja keskustelisi Asenne Ry:n tiloissa hankkeen 

etenemisestä muiden nuorisovaltuustojen sekä Asenne Ry:n kanssa. Alustavasti päiväksi on valikoitunut 

10.3. Tapaamisessa pyritään koordinoimaan seudun eri nuorisovaltuustojen panosta projektiin sekä 

kartoittamaan mahdollisia esteitä projektin toteutuksessa sekä näihin vastaamista. Forssan 

nuorisovaltuusto on tehnyt aloitteen moposuorasta Forssan kaupungille. Aloite ei ole vielä edennyt 

varsinaiseen käsittelyyn, mutta se on saanut jo huomiota esimerkiksi Forssan Lehdessä ja muun muassa 

Asenne Ry on ilmoittanut kannattavansa aloitetta. Nuorisovaltuustojen välisessä tapaamisessa tullaan 

keskustelemaan siitä, kuinka muut nuorisovaltuustot pystyisivät edistämään vireillä olevan aloitteen 

toteutumista. 

Päätösehdotus: Puheenjohtaja esittää katsauksen hankkeen tilanteeseen. Keskustellaan moposuora-

hankkeesta ja kartoitetaan sen toteutusta sekä nuorisovaltuustojen välistä tapaamista. 



Kokouksessa keskusteltu:  

Roosa saapui 16.45 

Puheenjohtaja kutsui kaikki nuorisovaltuuston jäsenet 10.3 Asenne RY:n tiloihin. 

Päätös: Asia käsiteltiin päätösehdoituksen mukaisesti 

5. Nuorisovaltuuston osallistuminen NuorisoLeaderin suunnitteluun 

Tomi Helin on osallistunut Lounaplussan ja seudun nuorisotoimien yhteisiin suunnittelupalavereihin, 

sekä maaliskuussa toteutettavan nuorille suunnatun NuorisoLeader-työpajan suunnitteluun. 

Nuorisovaltuustolla on mahdollisuus esittää ideoita ja aloitteita hankkeisiin, joihin Lounaplussa voi 

halutessaan myöntää rahoitusta. Työpajaan kerätään nuorilta toteutuskelpoisia ideoita alueen 

parantamiseksi, nuorten työllistämiseksi, harrastusten lisäämiseksi ynnä muuhun alueen kehittämiseen, 

pienistä ideoista suurempiin projekteihin. Työpaja on tarkoitus toteuttaa 23.3.2022 Teamsissa ja siihen 

ovat lupautuneet nuorisovaltuustosta ainakin Lempi ja Fanny. Kerätään aloitteita Jamboard-taululle: 

Hankeideoita 

Päätösehdotus: Keskustellaan hankkeista, joihin NuorisoLeaderista voi hakea rahoitusta. Kirjataan 

mahdollisimman monta ideaa ylös, ja valitaan niistä toteuttamiskelpoisimmat työryhmässä esitettäviksi. 

Kokouksessa: Keskusteltiin hankkeista mm. Discosta, moottoripajasta päädyimme kuitenkin 

mahdolliseen sponsorointiin. Keskustelimme myös 3-D printteristä, jolla valmistettaisiin mopon osia, 

nostimme esiin myös vaihtoehtoja mm. Amiksen kanssa yhteistyö. Lisää keskustelua herätti mahdolliset 

valinnaisaineet sekä matalan kynnyksen harrastukset. Puhuimme myös mahdollisista koulunjälkeisitä 

kerhoista, yliopistojen, ammattikorkeakoulujen ja lukioiden tutustumiskäynneistä ja retkistä 

ostoskeskuksiin, tapahtumiin. Esittelijät valitsevat esiteltävien asioiden joukosta mielenkiintoisimmat 

sekä nuoria osallistavimmat ideat esiteltäviksi, mahdollisuuksien mukaan kaikki. 

Päätös:  Asia käsiteltiin päätösehdotuksen mukaisesti 

Päätettiin hankkia kaksi 50 euron Nesteen lahjakorttia arvottavaksi instagramissa. Tällä nuoret saavat 

mahdollisuuksia kulkea omilla menopeleillä, sillä nesteen lahjakorteilla saa hankittua bensaa. 

Vastapainoksi nuorisovaltuusto saa somenäkyvyyttä. 

6. Lapsiystävällinen kunta -työryhmä 

Tammelan kunta on Lapsiystävällinen kunta -sertifikaatin kantaja. Lapsiystävällinen kunta -työryhmä 

valvoo lasten ja nuorten huomioon ottamista päätöksenteossa. Nuorisovaltuustolla on ollut 

työryhmässä jäsen, mutta ryhmä on kokoontunut heikosti johtuen muun muassa vetäjän vaihtumisesta 

useaan kertaan. Työryhmä kokoontuu keskimäärin kerran kuukaudessa. Työryhmään tarvitaan Roosa-

Nooran tilalle kaudelle 2022–2023 nuorisovaltuustolta edustaja. Lempi Lintukorpi on esittänyt 

kiinnostuksensa tehtävään. 

Päätösehdotus: Valitaan nuorisovaltuustosta edustaja Lapsiystävällinen kunta -työryhmään. 

Kokouksessa: Nuoriso-ohjaaja kutsuu hyvinvointikoordinaattorin seuraavaan kokoukseen kertomaan 

lyk-suunnitelmista. 



Päätös: Poiketen whats apissa käydystä keskuskelusta, työryhmään valitaan Iida Enberg 

7. Jäsenien nimeäminen Tammela 600 vuotta -työryhmään 

Vuonna 2023 Tammela täyttää 600 vuotta. Asian tiimoilta järjestetään juhlallisuuksia, ja sitä varten on 

perustettu työryhmä, joka kokoontuu vuoden 2022 aikana tarvittaessa. Nuorisovaltuusto voi nimetä 

edustajansa työryhmään. 

Päätösehdotus: Valitaan nuorisovaltuuston edustaja Tammela 600 vuotta -työryhmään. 

Päätös: Tammela 600-työryhmään valittiin jäseniksi Lempi Lintukorpi sekä Roosa-Noora Aaltonen 

8. Hyvinvointialuekeskustelu Manttaalilla 1.4.2022 

Koronatilanteen taittuessa vaikuttaa siltä, että aluevaalikeskustelutilaisuus voidaan järjestää 

tapahtumana Manttaalilla 1.4. Tapahtumaa on ideoitu alustavasti jo aiemmin, nyt ideana olisi erityisesti 

keksiä puheenaiheita ja kysymyksiä tapahtumaan, sekä alkaa mainostamaan tapahtumaa tammelalaisille 

nuorille. Lisäksi perustetaan työryhmä, joka vastaa tilaisuuden käytännön suunnittelusta. Työryhmä 

kokoontuisi mieluusti jo maaliskuun alkupuolella, mutta viimeistään maaliskuun viimeisellä viikolla 

pitäisi saada tapahtuman toteutus kuntoon. 

Päätösehdotus: Keskustellaan ja ideoidaan hyvinvointikeskustelua. Perustetaan työryhmä. 

Kokouksessa: Puhuttiin nuorten mielenhyvinvoinnista, tammelakondomeista, maksuttomasta 

ehkäisystä alle 25. vuotiaille, nuorten syrjäytymisestä, nuorten tietoisuudesta politiikasta.  

Työryhmään mielenkiintoa osoitti Silja, Iida, Artturi, Lempi ja Fanny. Artturi perustaa whats app ryhmän 

Päätös: Päätösedtoitusta noudatettiin. 

9. Lautakuntien, kunnanvaltuuston, työryhmien ja muiden sidosryhmien asiat 

Päätösehdotus: Nuorisovaltuusto merkitsee tietoonsa saatetuksi lautakuntien, kunnanvaltuuston, 

työryhmien ja muiden sidosryhmien asiat. 

Päätös: Päätösehoitus hyväksyttiin. 

10. Muuta esille tulevat asiat ja aloitteet 

Päätösehdotus: Käydään läpi muut esille tulevat asiat ja aloitteet. 

Kokouksessa: Ehdotettiin nuorisovaltuuston tyky-päiviä, ideoita heiteltiin mm. Paintball sotaa 

toukokuussa.  

Päätös:  

11. Seuraava kokous 

Päätösehdotus: Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta ja paikka. 

Päätös: Maaliskuun kokous tullaan järjestämää 31.3 klo. 16.30 

 



Allekirjoitukset: 

 

 

                   

      ______________________________                    ______________________________ 

                            Artturi Pura                                                                      Samuli Ruohonen 

                         puheenjohtaja                                                                   varapuheenjohtaja 

Pöytäkirjan tarkastus Tammelassa 5.3.2022 

 

 

 

     ______________________________                    ______________________________ 

                         Silja Sandberg                                                                   Jalo Lintukorpi 

 


